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Anna-Karin Sandén  Liselothe Engelgren 
Förvaltningschef  Verksamhetsområdeschef 

upphandling och inköp 
   
 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bland andra 
servicenämnden angående genomförande av EU:s 
engångsplastdirektivet och andra åtgärder för en hållbar 
plastanvändning. 
 

Bakgrund 
Kommunstyrelsen har begärt yttrande från servicenämnden 
angående genomförande av EU:s engångsplastdirektivet och andra 
åtgärder för en hållbar plastanvändning. Yttrandet ska vara 
stadsledningskontoret tillhanda senast den 19 januari 2021. 
 

Ärendet 
Stockholms stad är remissinstans till Regeringskansliet för att 
inkomma med yttrande kring föreslagna åtgärder för att genomföra 
Europaparlamentet och rådets direktiv (EU) 2019/904 av den 5 juni 
direktiv om minskning av vissa plastprodukters inverkan på miljön 
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(engångsplastdirektivet). Det föreslås också andra åtgärder för att 
plast ska användas i cirkulära flöden, resurssmart och på ett sätt som 
minimerar läckaget till miljön.  
 
I promorian föreslås bl.a. 

- förbud mot att på den svenska marknaden släppa ut vissa 
engångsplastprodukter, 

- krav på att den som på den svenska marknaden 
tillhandahåller dryck i en engångsmugg eller snabbmat i en 
engångsmatlåda ska erbjuda en möjlighet att få drycken eller 
maten serverad i en återanvändbar mugg eller matlåda, 

- utökat retursystem för plastflaskor och metallburkar, 
- krav på att en förpackning ska gå att materialåtervinna, 
- krav på att dryckesflaskor och plastförpackningar ska 

innehålla återvunnen plast, 
- krav på att korkar och lock ska vara fästa vid en 

dryckesbehållare under hela användningen, 
- krav på insamlingssystem för fimpar, 
- att nedskräpningsavgifter ska tas ut av vissa producenter av 

engångsplastprodukter för att bekosta städningen av 
produkter som skräpats ned på platser utomhus, 

- att intäkterna från nedskräpningsavgifterna ska fördelas ut 
till kommunerna, och 

- straffansvar för ringa nedskräpning och den som bryter mot 
en föreskrift om förpackningars återvinningsbarhet. 

 
Vidare föreslås vissa andra lagändringar på avfallsområdet, såsom 
nya bemyndiganden i 15 kap. miljöbalken och att kommunens 
renhållningsavgift ska kunna avse åtgärder som kommunen vidtar i 
syfte att informera om avfallshantering. 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom staben och verksamhetsområde 
upphandling och inköp. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Förvaltningen anser att det är en bra ambition att minska 
engångsplaster och att gå mot en hållbar plastanvändning. Det finns 
dock några viktiga aspekter att ha i åtanke inför ett lagstiftande.  
 
För vissa plastprodukter för engångsbruk finns det ännu inga 
lättillgängliga alternativ som är lämpliga och mer hållbara och det 
är viktigt att ha det i beaktande. Det finns också vissa känsliga 
användningsområden att ta hänsyn till för att inte äventyra t.ex. 
livsmedelshygien eller livsmedelssäkerhet.  
 
Den europeiska strategin för plast utgör ett steg i riktning mot 
skapandet av en cirkulär ekonomi där konstruktion och tillverkning 
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av plast och plastprodukter sker med full respekt för behovet av 
återanvändning, reparation och materialåtervinning och där mer 
hållbara material utvecklas och främjas. En viktig parameter för att 
nå en cirkulär ekonomi handlar om märkning. Det är idag svårt att 
återvinna plaster då det finns många olika plaster och ett 
märkeskrav, som föreslås i promemorian, skulle underlätta 
avfallshantering och möjlighet till återvinning.  
 

Bilagor 
1. Promemoria - Genomförande av EUs engångsplastdirektivet 

och andra åtgärder för en hållbar plastanvändning, KS 2020-
1706(SF 2020363-3).pdf 

2. Bilaga - Genomförande av EUs engångsplastdirektivet och 
andra åtgärder för en hållbar plastanvändning, KS 2020-
1706(SF 2020363-4).pdf 

 


	Genomförande av EU:s engångsplastdirektivet och andra åtgärder för en hållbar plastanvändning
	Svar på remiss från Kommunstyrelsen, dnr KS 2020/1706
	Förvaltningens förslag till beslut
	Sammanfattning
	Bakgrund
	Ärendet
	Ärendets beredning
	Förvaltningens synpunkter och förslag
	Bilagor


